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Saksopplysninger:

Inneværende barnehageår har vi to avdelinger i barnehagen – èn med barn over 3 år, hvor 
det har vært 25 barn, og èn småbarnsavdeling med 15 barn. I tillegg ble det opprettet en 
midlertidig avdeling i vår, hvor det er 5 barn.

Kommunestyret vedtok i sak 6/12 følgende: Det nedsettes en hurtigarbeidende 
arbeidsgruppe som innen 1. april utarbeider forslag til løsning på problemene knyttet til 
barnehagelokalene. Det igangsettes umiddelbart arbeid med å få på plass system og rutiner 
for kommunens godkjenning av og tilsyn i barnehager.  Vedlagt følger et notat som er 
utarbeidet i forbindelse med komiteens arbeid.

Som det framgår her, anbefales det å opprette tre avdelinger fra høsten.

Søkermassen til høsten er illustrert i tabellen nedenfor:

Født år Antall Utgjør antall plasser
2007 7 7
2008 11 11
2009 10 14
2010 9 18
2011 4 8
Totalt 41 58

Barn under 3 år utgjør 2 plasser, følgelig blir det noen differanser på antall barn og plasser 
for de som er født i 2009. Barn født i 2010 og 2011 utgjør 2 plasser.

I følge barnehageloven kan det maks knyttes 9 barn under 3 år til en pedleder og maks 18 
barn over 3 år. Med 41 barn i en todelt barnehage vil det i så fall bety at vi har behov for 4 
pedledere, mot 3 pedledere i en tredelt avdeling. 



Det er etter rådmannens vurdering uaktuelt å ”stappe” alle disse barna inn i eksisterende 
lokaler. Vi vurderer å plassere de eldste barna i ett annet lokale. Problemet er å finne egnede 
lokaler til en tredje avdeling. 

Det er uaktuelt å fortsette menighetssalen. Lokalet er for lite til å romme en full avdeling. Det 
er for dårlige sanitære forhold/garderobeforhold. Det er omtrent ikke lagringsplass. 
Inngangspartiet er trangt, og en må ned en trapp. Det er også dårlig akustikk – mye 
romklang.

Krav til lokaler:
- store nok utearealer
- gode sanitærforhold/garderobeforhold
- vaskerom slik at barnas klær kan vaskes og tørkes
- hus med flere (sove)rom slik at de kan benyttes til leke-/grupperom

Det er antakelig mest nærliggende å tenke at dette kan løses ved å leie en enebolig. 

Det ble i sin tid signalisert at Lidarende (rådmannsboligen på Åtteveien) kunne tas i bruk til 
formålet. Det er sendt en forespørsel om dette, men vi har fått avslag fra vedkommende som 
leier den.

Bakgrunnen for at vi i utvalget først og fremst ønsket å benytte denne boligen, er nærheten til 
eksisterende barnehage og beliggenheten for øvrig. Vi har med samme begrunnelse også 
forespurt om det er mulig å leie Dag Sørlis hus, men det er uaktuelt. 

Andre lokaler er også vurdert, men vi har ikke konkludert. Det som blir gjort dersom 
kommunestyret vedtar å opprette en tredje avdeling, er å avertere på kommunens nettside 
og ved oppslag etter mulige utleiere.  

Driftsutgiftene til tiltaket er lagt inn i budsjettsaken. Utgiftene antas å komme på ca 1,1 
millioner.

Når det gjelder de øvrige delene av utvalgets mandat, er det nødvendig å arbeide videre 
med dette. Utvalget ser det slik at behovet for en ekstra avdeling vil vedvare. En må da 
vurdere bygningsmessige løsninger av mer permanent karakter. Bakgrunnen for dette er at 
behovet for barnehageplasser på Værøy ser ut til å ha stabilisert seg på dette nivået. 
Framskrivning av befolkningstall viser at antallet barn i denne aldersgruppen skal bli 
redusert, men til nå har ikke statistikken til statistisk sentralbyrå holdt stikk. 

En kan enten bygge på eksisterende bygg, eller sette opp et nybygg som rommer tre 
avdelinger. Dersom utvalget konkluderer med at helt ny barnehage er det mest 
hensiktsmessige, vil det være noe bortkastet å legge store ressurser i arbeidet med å få 
godkjent eksisterende barnehagebygg, slik som det kreves i forhold til miljørettet helsevern. 
Dette arbeidet utsettes derfor til det er avklart hva en skal gjøre for å løse behovet for 
barnehageplasser. Rådmannen anbefaler at utvalget får mandat til å arbeide videre med 
forslag om bygningsmessige løsninger for en 3-avdelings barnehage. Dersom utvalget skulle 
bestemme seg for at et helt nytt bygg er løsningen, må dette planlegges (både i forhold til 
utforming og plassering) slik at fremtidig bruk kan være fleksibel, dersom behovet for 
barnehageplasser skulle bli lavere.



Rådmannens innstilling:

1. Det opprettes en avdeling nr 3 i barnhagen fra høsten 2012 i midlertidige lokaler, under 
forutsetning at det kan skaffes passende lokaler til formålet. Utgiftene til tiltaket er tatt 
med i saken om budsjettregulering, hvor det framkommer at 1,1 millioner dekkes ved 
bruk av disposisjonsfond.

2. Barnehageutvalget gis mandat til å arbeide videre med forslag til bygningsmessige 
løsninger for en 3-avdelings barnehage.

07.05.2012 KOMMUNESTYRE
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt.

KS-026/12 Vedtak:
1. Det opprettes en avdeling nr 3 i barnhagen fra høsten 2012 i midlertidige lokaler, under 

forutsetning at det kan skaffes passende lokaler til formålet. Utgiftene til tiltaket er tatt 
med i saken om budsjettregulering, hvor det framkommer at 1,1 millioner dekkes ved 
bruk av disposisjonsfond.

2. Barnehageutvalget gis mandat til å arbeide videre med forslag til bygningsmessige 
løsninger for en 3-avdelings barnehage.


